Коммунистическая Партия Советского Союза. ЦЕНТРАЛЬНЫЙ КОМИТЕТ

W ∏251/14

Т.т.Громыко, Шелепину, Митереву, Георгадзе, Степанову; ЦК КП Белоруссии; председателю Белорусского совнархова т.Тарасову.

Выписка из протокола № 251 заседания Президиума ЦК НПОС от 1 декабря 1959 г.

По вспросу ходатайства американского гражданина Ли Гарвея Освальда о приеме в советское гражданство.

- 1. Согласиться с предложением MNI СССР и номитета госбезопасности при Совете Министров СССР о том, чтобы предоставить гражданину Соединенных Штатов Ли Гарвею Освальду, обратившемуся с ходаталством о принятии его в советское гражданство, право временного продивания в Советском Сорве в течение года, а вопрос об его постоянном жительстве в СССР и о принятии в советское гражданство решить по истечении этого срока.
- 2. Сбязать Белорусский совнархоз трудоустроить Совальда по специальности электротехника, а Минскому городскому совету депутатов трудящихся выделить отдельную малометражную квартиру.
- 3. Поручить Исполному Союза обществ Прасного Преста и Прасного Полумесяца СССР выделить пять тысяч рублей на оборудование квартиры для Освальда, а также выдавать в течение года пособие 700 рублей в месяц.

DEPARTMENT OF STATE OFFICE OF LANGUAGE SERVICES (Translation Division)

LS no.0692061-1 JS/YS Russian

Workers of the world, unite!

TOP SECRET

[Translator's note: All the Russian documents translated herein have been stamped "Declassified."]

Communist Party of the Soviet Union. CENTRAL COMMITTEE

No. P251/14

To: Comrades Gromyko, Shelepin, Miterev, Georgadze, Stepanov; the CP Central Committee of Byelorussia; Comrade Tarasov, Chairman of the Byelorussian Economic Council

Regarding the application of U.S. national Lee Harvey Oswald for Soviet citienship

1. Agree with the proposal by the Ministry of Foreign Affairs of the USSR and the Committee for State Security of the Council of Ministers of the USSR that U.S. national Lee Harvey Oswald, who has applied for Soviet citizenship, be granted the right of temporary sojourn in the Soviet Union for one year, and that the question of his permanent residency in the USSR and of his receiving Soviet citizenship be resolved upon the expiration of this period.

- 2. Have the Byelorussian Economic Council find employment for Oswald as an electrician; the Minsk City Council of Workers Deputies is to assign him a separate small apartment.
- 3. Instruct the Executive Committee of the Union of Societies of the Red Cross and Red Crescent of the USSR to appropriate five thousand rubles to furnish the apartment for Oswald and to provide an allowance of 700 rubles monthly for one year.

SECRETARY OF THE CENTRAL COMMITTEE

[Translator's note: The caption on the left hand side of the page reads: "To be returned within seven days to the First Sector of the General Section of the Central Committee of the CPSU."]